
  Parochie van de Heilige Nicolaas te Lutjebroek  
  

 Verslag van de bijeenkomst voor parochianen van Lutjebroek met betrekking tot de  

 toekomstvisie van de regio ZO! gehouden op woensdag 10 mei 2023 in de kerk. 

 
Aanwezig: Parochiebestuur regio ZO! 

Afwezig: pastoor Andre Geria; vertegenwoordiger van het Bisdom Haarlem 

 

 
 

1. Opening: 

 Gerard Lakeman opent om 18.35 uur de bijeenkomst en heet iedereen hierbij welkom namens het  

 parochiebestuur van de regio ZO!. Hij stelt de aanwezige leden van de parochieraad ZO! aan de  

 aanwezigen voor. Pastoor Samuel Marcantognini (voorzitter), Marian Schooneman (penningmeester,  

 Bovenkarspel), Anne-Marie Brieffies (secretaris, Lutjebroek), Jan Vriend (Venhuizen), Ton Deen  

 (Grootebroek), Hans Molenaar (Enkhuizen) en Gerard Lakeman (vice-voorzitter, Hoogkarspel). 

 Pastoor Samuel houdt zich voornamelijk bezig met het pastoraat. Gerard Lakeman met de  

 bestuurlijke facetten. 

 Pastoor Andrea Geria, als toehoorder aanwezig bij de vergaderingen van het parochiebestuur, heeft  

 zich afgemeld.  

 

2. Agenda 

 Gerard Lakeman presenteert het verder verloop van deze bijeenkomst. 

 3. noodzaak tot actie 

 4. de procesgang 

 5. toelichting op gemaakte keuzes. 

 6. ruimte voor vragen 

 7. sluiting 

 

3.  Noodzaak tot actie 

 Gerard presenteert enkele getallen over de Nederlandse kerkprovincie. In 2003 waren er 1782  

 kerkgebouwen voor 1500 parochies. In 2019 1352 kerken voor 640 parochies. Van deze 640  

 parochies hebben 486 parochies geen sluitende begroting en teren in op het vermogen. 

 In 1960 waren er nog 105.000 dopelingen, in 2019 nog 9.000. 

 De regelmatige kerkgang loopt terug. Er zijn steeds minder priesters. Door vergrijzing loopt het  

 aantal vrijwilligers ook terug en het is moeilijk om nieuwe vrijwilligers te vinden. 

 Dit beeld is ook voor de parochies in onze regio van toepassing. Het bisdom wil een toekomstvisie  

 hebben voor deze regio. Zolang deze er niet is worden er geen bisschoppelijke machtigingen  

 gegeven. 

 

4.  Procesgang 

 In oktober 2021 is er een beleidsgesprek geweest met een onafhankelijk iemand. In februari is het  

 besproken in het parochiebestuur. Dit leidde tot de aanmaak van een groeidocument in april/mei  

 2022. Op 2 juli 2022 is er in Hoogkarspel een bijeenkomst geweest onder de leiding van een  

 onafhankelijk iemand om het proces te bespreken. Vanuit iedere parochie waren 10 afgevaardigden  

 uitgenodigd. Omdat het groeidocument zelf niet goed werd besproken is er op 29 oktober 2022 een  

 extra bijeenkomst geweest in Enkhuizen. Ook hiervoor waren per parochie 10 afgevaardigden  

 uitgenodigd. Deze bijeenkomst werd geleid door Gerard Lakeman. 

 Het parochiebestuur is vervolgens een aantal keer bij elkaar gekomen om de aanvullingen te  

 bespreken. Dit leidde tot een conceptvisie voor de regio ZO! Het bisdom wenste een concreet  

 voorstel. 

 Op 8 maart is met de econoom de keuze besproken. Volgens het bisdom zijn we op de goede weg. 

 De gemaakte keuze is één Eucharistisch centrum in Bovenkarspel en twee steunpunten (Hoogkarspel  

 en Lutjebroek) voor de bediening van de oudere generatie. 

 

 

 



5. Toelichting op keuze 

 De keuzes zijn met name gemaakt voor de toekomstige generatie. 

 De plek dient goed bereikbaar te zijn met een ruime parkeergelegenheid, centraal gelegen,  

 onderhoudsvriendelijk en zuinig, sfeervol, flexibel in te richten, toekomstbestendig en aantrekkelijk  

 om door te geven aan volgende generatie. Ook telde mee de vitaliteit van de gekozen parochies, de  

 ruimte om koffie te kunnen drinken na een viering en de aanwezigheid van ruimtes voor  

 vergaderingen. 

 

 Er zijn straks een aantal vervolgstappen te maken: 

 1. de vorming van een nieuw daadkrachtig bestuur 

 2. er moet regionaal gedacht gaan worden 

 3. het betrekken van de jongere generatie 

 

 Na de voorlichtingsbijeenkomsten zal rond eind juni het definitieve voorstel gemaakt worden.  

 De verwachting is dat in september het voorstel gestuurd zal worden naar het bisdom. 

 

6.  Rondvraag 

 De rondvraag is door drie notulisten vastgelegd. De volgorde van de vragen/opmerkingen tijdens  

 deze avond kan in dit verslag hiervan afwijken. 

 

 Siem Groot: Begint met de opmerking dat deze kerk 150 jaar geleden is gebouwd door de gelovige  

 gemeenschap van Lutjebroek. Geen enkele kerk heeft verder daar aan bijgedragen.  

 Momenteel bezoeken 1000 verschillende mensen de kerk. Hij vindt het onbetamelijk dat door een  

 paar mensen over de hoofden heen wordt besloten. Lutjebroek is een levendige kerk 

 Gerard Lakeman: we kunnen niet alle kerken openhouden. 

 

 Jack Peerdemann: De kerk is door Lutjebroekers opgebouwd, wie is juridisch  

 eigenaar van de kerk? Lutjebroek onderhoudt zelf deze kerk, met en voor elkaar. Vreugde en verdriet  

 kunnen niet meer gedeeld worden, dat is een zeer kwalijke zaak. Kunnen we over 5-10 jaar een  

 appartementen complex in ons kerkgebouw verwachten ? 

 Tevens vindt hij de voorbereiding naar deze avond toe slecht. Alle parochianen hadden zich eerst  

 thuis, middels een vragenlijst moeten kunnen voorbereiden. 

 Gerard Lakeman : het bisdom is de eigenaar van deze kerk. 

 

 Adri Brieffies: Niet eens met voorgaande sprekers. Onze kerkbeleving is miniem. Er wordt  

 gepraat over gebouwen, over geld, over wie verantwoordelijk is. Als ik mijn hart laat spreken, 

 hebben we de boodschap van Christus niet begrepen. Die vraagt of we bij elkaar willen komen in  

 Zijn naam. Hij heeft nooit gezegd waar dat moet. Gebouw ooit gebouwd door gelovigen die graag  

 naar de Kerk wilden komen. Waar zijn die gebleven? Ons koor is niet zo heel groot, maar momenteel  

 meer dan het aantal mensen dat wekelijks naar de kerk komt. Niet negatief bedoeld, maar eerlijk. Wat  

 is er nog aan beleving? Hoe geven we dat door?  Dat is de toekomst. Bij mij raakt de spirit weg voor  

 de kerk waar geen mensen komen. Er kan heel veel geld worden opgehaald via de parochieveiling,  

 maar dat is voor een gebouw waar geen mensen komen. We hebben een prachtige  

 Gezinsvieringgroep. Er zijn een aantal vieringen per jaar die goed bezocht worden, maar dat zijn  

 momentopnames. Daarna komen ze niet terug. Het is aan ons de taak om te kijken waar het door  

 komt. Hoe kunnen we dat doorgeven, wat doen we fout, wat doen we goed. Daar moeten we naar  

 kijken, niet ruziën over welk gebouw wel en niet. Dat heeft niets met de boodschap van Christus te  

 maken. Als we dat niet durven zeggen, ook niet in ons hart, dan komt de toekomst er niet. Dan  

 kunnen wij de sleutel die we zo belangrijk vinden niet doorgeven. Dat is jammer. Dat wordt wel  

 gevraagd. Dat is de oer boodschap van Christus. Zolang we blijven praten gaat het nog goed, maar  

 we moeten wel blijven praten. Het is een moeilijke beslissing waar heel goed, heel breed over gepraat  

 is. Het is niet gemakkelijk om de boodschap over te brengen. Een ding staat vast, het kerkbezoek  

 loopt terug. We hebben de taak om daar naar te kijken. Dat kost wat, maar dat is niet erg. Want dat is  

 wat Christus vraagt, dat willen we toch? Anders hadden we hier niet gezeten. Dank u wel.  

 

 



 

 Frank Timmerman: Voelt zich niet goed ingelicht. Wie is de juridische eigenaar van de gebouwen. 

 Alle kerken in de Streek zijn opgebouwd door parochianen. 

 Gerard Lakeman: het bisdom wil niet meer investeren in het dure onderhoud van de gebouwen. Door  

 alles open te houden is het moeilijk om een sluitende begroting te krijgen. 

 

 Mark Boukens: Wat is nog mogelijk in een steunkerk?  

 Gerard Lakeman : Het nog te dienen van de oudere generatie, zodat zij  

 niet naar een kerk hoeven die te ver af staat. Wel moet worden gedacht, dat binnen een periode van  

 5-10 jaar, de steunkerk ook weg zal zijn. 

 

 Harry Slagter: Allereerst ben ik het met jullie eens dat er wat gebeuren moet, dat weten we  

 allemaal. Het kerkbezoek gaat omlaag. Er zitten zeven mensen die er eigenlijk niet voor  

 verantwoordelijk zijn, het bisdom heeft het al besloten, maar jullie moeten het helaas uitvoeren. Maar  

 nu  heb ik een vraagje over de keuze die jullie gemaakt hebben. Meneer Lakeman stelde: het moet  

 een beetje centraal zijn. Nou dat weten we, in Hoorn hebben ze de meest centrale gezet in Hoorn dat  

 is precies het uiteinde. In Medemblik hebben ze dat ook gedaan, lekker ver weg van de parochianen  

 en Enkhuizen was niet geschikt voor kerk, dus werd het Bovenkarspel. Of is dat niet zo? Want  

 Lutjebroek is wel de kerk die het meeste bijdraagt aan het bisdom van deze regio en het meeste  

 bijdraagt aan de priesters. Het moet een vitale organisatie zijn. Bovenkarspel draagt maar 75% af van  

 Lutjebroek. Dat vind ik niet zo vitaal. Wij hebben hoge inkomsten, vandaag hebben we  

 waarschijnlijk weer 10.000 euro bij elkaar kunnen schrapen, die we weer meer als draagkracht  

 krijgen. Waar zijn we als Lutjebroek mee bezig? We hebben de mooiste kerk en dan wordt er  

 gekozen voor een tennishal. Sorry hoor… We hebben een prachtige pastorie die over een jaar of twee  

 jaar beschikbaar is, die prachtig als eucharistisch centrum  kan dienen en dan gaan we in een kil  

 gebouw als die van Bovenkarspel. Sorry, maar ik vind dat een slechte keuze. Of is het de keuze van  

 het bisdom die zegt: zoek er alstublieft een die zo ver mogelijk bij de parochianen vandaan is?  

 Bedankt. 

 Gerard Lakeman: Ja, ik heb onze keuzes toegelicht. Dat was niet alleen dat we hebben gekeken  

 naar het mooiste gebouw, daar heeft ieder zijn eigen mening over natuurlijk. Maar wij hebben ook  

 gekeken vooral naar de toekomst. We moeten het overdragen aan de jongere generatie. Die zit niet op  

 dit soort kerken te wachten. Want dan komen ze niet. Dat is het probleem. We moeten een kerk  

 hebben die ook flexibel is, die er wat moderner uit ziet.  

 Harry Slagter: Ik heb bij een andere club met jongeren gesproken, dertig-, veertig jarigen, daar zei  

 de voorzitter: ‘het is hier toch niet van toepassing, maar onze kerk moet eigenlijk open blijven. Dat  

 prachtige gebouw kunnen we toch niet afstoten?’ Maar jullie kiezen voor een tennishal. 

 Gerard Lakeman: Dit bericht horen we in alle kerken. Ieder wil zijn eigen kerk.  

 

 Claus Kok: Er worden verschillende argumenten gepresenteerd, maar het draait allemaal om geld. 

 Voor een bedrijf is dat te begrijpen. Voor een geloofsgemeenschap is er de afweging kwaliteit of  

 kwantiteit. 

 Gerard Lakeman: Wat willen we doorgeven? Geloofsbeleving is moeilijk om door te geven.  

 Claus Kok: Als je gaat sluiten kan je het niet meer doorgeven. 

 

 Lia Groot : Ik zit al jaren in de catechesegroep. We zijn erg begaan met de jongeren; 

 hebben mooie vieringen. Vanuit het dekenaat moet alles terug naar het oude. Zolang er hier pastores  

 komen die steeds bij het oude blijven, dan haken de jongeren af in plaats dat je ze naar je toetrekt.  

 Vraag is: kan het dekenaat niet meer voor jongeren betekenen door goede jongerenwerkers?  

 Samuel Marcantognini: In de hele katholieke kerk is een crisis gaande. We zijn afgezwakt, dat is het  

 probleem. Er moet opnieuw kansen voor de toekomst aan de jongeren gebracht worden. De  

 boodschap is er maar het antwoord kan hij niet geven. 

 

 Jack Peerdemann: Ik vind het allemaal heel mooi wat u noemt. U haalt Saudi Arabië erbij, maar u  

 heeft net gehoord dat we voldoende financiën hebben. Dat we de dingen op orde hebben;  

 Vrijwilligers hebben; Een aantal goede vieringen hebben. Dat het niet iedere week is, á la. Er is net  

 ook geopperd dat we het moeten doorgeven aan de jongeren. Als je dan ziet wat de medewerking is  



 geweest naar de jongeren toe, moet je niet afvragen hoe dat komt. Het komt omdat er niet  

 meegedacht wordt met ons als Lutjebroekers. En ik vind dat ook wel een puntje. Jullie hebben geen  

 gemakkelijke beslissing. Er wil geen gemeenschap zijn kerk dicht, maar als ik vijf en tien jaar hoor,  

 gaan mijn haren recht overeind staan.  Zeker met de gemeenschap waarin wij leven. U onderschat  

 heel erg wat voor gemeenschap wij zijn. Ik onderstreep de woorden van Harry. Er wordt gekozen  

 voor een gebouw dat niet eens op een kerk lijkt. Ik zeg niet dat wij de mooiste kerk hebben, want ik  

 vind Grootebroek ook een hele mooie kerk. Laten we kijken hoe we de jongeren weer op een  

 normale manier naar de kerk krijgen en hoe het gekomen is dat de jongeren niet meer komen. Dat is  

 duidelijk de spiegel waarin de ouderen die het moeten doorgeven moeten kijken. Nogmaals:  

 Lutjebroek bedruipt zichzelf.  

 

 Alice Kager: Alle kerken draaien op vrijwilligers. Ik heb er een hard hoofd in dat vrijwilligers zich  

 gaan aansluiten bij andere parochies. 

 Gerard Lakeman: Wij hopen dat mensen niet afhaken. Dat iedereen op zijn eigen “eilandje” blijft  

 zitten is niet de oplossing.  

 

 Alice Kager: Is er een uitnodiging gegaan naar het bisdom om aanwezig te zijn bij deze avonden? 

 Gerard Lakeman: Het bisdom weet er van, maar de medewerkers hebben het te druk.  

 Alice Kager: Het siert het bisdom niet door te schitteren in afwezigheid. 

 

 Harry Slagter: punt 1, er is veel gezegd over cijfers. Het gaat hier om de regio. 

 Er is meerdere malen gezegd: we moeten de jongeren trekken, dat doe je niet met een eucharistisch  

 centrum. Punt 2, de steunpunten moeten er zijn om de ouderen te dienen, waarin gaan die zich  

 onderscheiden van de afvallende kerk?  

 Gerard Lakeman: Dat zal niet van vandaag op morgen gaan.  

 Harry Slagter vind dat mooi bedacht. 

 Punt 3, zou het niet veel makkelijker geweest zijn dat, als je de zaak zelf op poten kan houden, je dan 

 door mag gaan. Dan zou er veel minder emotie bij zijn.  

 Gerard Lakeman: Met elkaar ondersteun je elkaar.  

 Harry Slagter: Het zou veel beter zijn geweest, als er van te voren een stencil uitgedeeld was. Hij  

 vraagt of we er in juni niet op terug kunnen komen.  

 Hier komt geen antwoord op 

 

 Jan Bakker: Wat is het gemiddelde kerkbezoek in Lutjebroek en wat is het  gemiddelde kerkbezoek 

 in Bovenkarspel?  

 Anne-Marie Brieffies: In 2012 was het kerkbezoek 13.618 bezoekers  

 in het weekend (Kerstmis, Pasen, weekend etc.) in 2019 waren dit 7000 bezoekers en op dit moment  

 net iets minder dan 5000 bezoekers. Hier voegt Gerard Lakeman aan toe dat er in Bovenkarspel ook  

 cijfers zijn, maar op dit moment niet bekend. We lopen allemaal terug !    

 Jan Bakker: Een hoofdkerk moet niet open blijven, die niet gedragen wordt door de 

 gemeenschap! 

 

 Mariet Vet: Ik draai al een aantal jaren mee als vrijwilliger en mocht pastor zijn voor mensen. Ik wil  

 eigenlijk iets delen. Dat er een hoofdkerk moet komen is iets wat het bisdom wil. Maar dat er  

 gekozen werd tussen steunkerken… Mijn gevoel was: laat de eerste paar jaar alle vijf kerken  

 steunkerk zijn en laat ze met de gemeenschapszin die er is met de financiën die er zijn met de  

 vrijwilligers die misschien wel opstaan als ze horen wacht even we moeten laten zien dat we hier als  

 kerk kunnen en mogen blijven. Toen het in de krant stond dat Hoogkarspel steunpunt wordt, was ik  

 de hele week van de kaart. Ik dacht: zoveel vrijwilligers, zoveel geestkracht, zoveel enthousiasme,  

 het voelde als een degradatie. Waarschijnlijk zegt het bisdom nee tegen vijf steunpunten, maar het  

 mooie zou zijn als je de geestkracht van mensen hier hoort, de gemeenschapszin, als je dat stukje  

 proces zou begeleiden als parochiebestuur en als pastores, want dan kun je zeggen dat je mensen hebt  

 meegenomen in de keuze die er moest zijn. Dan zal je zien: Lutjebroek wordt de hoofdkerk, want  

 ineens stond het op! Want het besefte wat kerk zijn, wat gelovig zijn, wat er zijn voor elkaar inhield.  

 Ik ben onderdeel van die gemeenschap en je ervaart gemeenschap. Niet altijd in de kerk, maar ook  

 buiten de kerk. Ik denk dat Jezus dat ook had. Mensen om zich heen verzamelen aan het meer. Het is  



 mijn idee, maar misschien zijn jullie met handen gebonden, vijf steunpunten begeleiden tot wat er  

 kan of wat er moet in de toekomst.  

 Gerard Lakeman: Dat gaat niet gebeuren, vijf kerken als steunpunt. Dan blijven we allemaal op ’n  

 eilandje. 

 

 Frank Timmerman: Het bisdom bepaalt alles. Waarom zitten wij nog hier?  

 Gerard Lakeman: Het bisdom heeft gevraagd om een visie. Waar een wil is, is een weg. Er is niet de  

 intentie om een gemeenschap om zeep te helpen. 

 

 Marga Groot: We hebben 23 kinderen op het kinderkoor. Jezus zegt: ‘laat de kinderen tot mij  

 komen’. Hoe moet dat over tien jaar? Dan is de kerk dicht. Dan zit er niemand in de kerk. Geen ene  

 jonge moeder of vader. Nu zitten er nog jonge gezinnen in de kerk. Die hebben allemaal de kerk  

 gezien. Ze komen allemaal te kijken en te horen hoe het kinderkoor zingt en hoe de  

 gezinsvieringgroep de viering gemaakt heeft. Wij zingen met het kinderkoor nog veel voor. Met  

 Palmpasen hebben we 50 Palmpasen stokken, met kerst zitten er 400 mensen in de kerk en met  

 Sinterklaas komt dat grut met moeders in de kerk en met kerst. Hoe moet dat als de kerk dicht is?  

 Dan komt niemand meer in de kerk. Dan is het echt over! 

 Marjan Schooneman: Het zou super zijn alle zes kerken open te houden. In alle zes kerken is er  

 kracht. Bij de ene kerk wordt er veel gezongen en zijn er grote koren. Bij jullie hoor ik dat er veel  

 jonge gezinnen zijn en dat jullie een groot kinderkoor hebben. Bundel de krachten. Ga niet zes  

 eilandjes maken. We hebben allemaal onze kwaliteiten. Er is ook een kinderkoor in Bovenkarspel,  

 maar niet in Grootebroek. Laten we die zwemmen? Nee. Die kinderen laten we naar ons toe komen.  

 Naar Lutjebroek of naar Bovenkarspel.  Probeer met z’n allen bij elkaar te komen. Probeer het te zien  

 als een kans, niet als een bedreiging. Dat wil ik meegeven. 

 

 Marga Groot: 23 kinderen is al genoeg. Je moet er geen 40 hebben. Onze kinderen gaan niet heel  

 naar Bovenkarspel met al die moeders. Laat de kinderen uit Bovenkarspel allemaal hier komen op 10  

 juni en laat ze allemaal meezingen. En laat de moeders allemaal meekomen, dan kijken we wel. 

 Marjan Schooneman: Dat zou een goed initiatief zijn om samen de groepen bij elkaar te krijgen. 

 

 Ad Roobeek: Driekwart van de parochies staat rood, sluit dan alle kerken op grond van de financiën  

 maar per direct. Dan kan het bisdom zichzelf op de borst slaan.  

 2de opmerking: door zo veel te willen sluiten is er bij het bisschoppelijk college van Nederland heel 

 weinig vertrouwen in de werking van de Heilige Geest in de besturen en parochianen. 

 

 Kees Reus: ”Verdeel en heers”. Hoofdkerk Bovenkarspel. In Lutjebroek toch forse kritiek ondanks  

 de belofte dat het een steunkerk is. Toch hebben we ook de verantwoordelijkheid voor de kerken die  

 meteen al moeten sluiten. Bijvoorbeeld neem ik Venhuizen. Dat was toch een florerende kerk. Grote  

 groep vrijwilligers, bestuursleden. Gemiddelde leeftijd 42 jaar. Wel 20 misdienaars. Bijzondere groep  

 vrijwilligers hadden architect benaderd want het moest een Parochiecentrum worden. Maar het werd  

 geblokkeerd door Haarlem. In de tijd dat ik secretaris van de regio was heb ik altijd gezegd dat ze  

 (het bisdom) zelf een keuze moeten maken welke kerken moeten sluiten.  Praktisch alle parochies in  

 West-Friesland zijn financieel onafhankelijk. Ze hebben wel reserves, maar die zijn in het verleden  

 door de parochianen bijeengebracht voor hun parochie. Als gevraagd zou worden of je die reserves  

 wil gebruiken om het geloof in de parochie levendig te houden of wil je die reserveren voor  

 Haarlem? Dan denk ik dat de generatie van toen volmondig zou kiezen voor de eigen gemeenschap  

 om het levendig te houden en nog christelijk. In het geval van Venhuizen wordt alles over boord  

 gegooid. Ze gaan niet naar een andere kerk. Iedereen die op wat voor manier ook binding heeft met  

 de kerk vervalt.  

 Ik wil het ook nog even hebben over de clerus. Het ging over jongerenwerkers enz. We hadden Javier  

 er op gewezen dat hij naar de mensen toe moest gaan om het vuur aan te wakkeren. Want het vuur  

 van ’t christendom is nog aanwezig.  Naar de jeugdvereniging in de Wurf een pilsje meedrinken en  

 naar de biljartclub een spelletje meespelen. Maar hij is niet geweest. Er is een brief vanuit meerdere  

 parochies naar de pauselijke nuntius in Den Haag om onze bezorgdheid te uiten over de gang van  

 zaken in onze Parochie. De druk van Haarlem… Omdat de nuntius zich er niet mee mochten  

 bemoeien hebben ze het op mijn verzoek doorgestuurd naar Haarlem met een begeleidend schrijven.   



 Ik werd op ’t matje geroepen door Javier dat ik mijn handtekening onder die brief had gezet. Hij zat  

 over zijn eigen positie in en vroeg niet naar onze bezorgdheid.  

 Zo was er ook een jongerenwerker die eerder was ontslagen in Hoorn. Hij had er door die ervaring  

 weinig zin in om bij ons als jongerenwerker te komen.  

 Er is nog zo veel affiniteit hier met de kerk, zodra je de boel sluit is het over. Ik heb een bedrijf waar  

 jongeren werken. Die weten dat ik betrokken ben bij de kerk en dan horen ze je wel eens uit. Ze  

 willen er ondanks dat ze niet in de kerk komen wel over praten. Zulke mensen spreken ook hun  

 bezorgdheid uit over hoe het moet als de kerk er niet meer is? Het bisdom Haarlem hanteert alleen  

 maar de statistieken. Houden ze er ook nog rekening mee wat het christelijk geloof is? Wat er van  

 over is?  

 Al zitten er in een doordeweekse viering niet zoveel mensen in de kerk, dan sterk ik me met de  

 gedachte dat als er meer als twee mensen zijn, dan is God in ons midden.  

 Gerard Lakeman: Ja, daar kan ik niets op antwoorden. Ik heb er geen vragen bij. 

 

 Mark Boukens: Wat als er over vijf jaar nog steeds 9000 mensen in de steunkerken komen? 

 Marjan Schooneman: Ja, dat hopen we dat er dan nog steeds zoveel mensen komen. Dat we kunnen  

 laten zien dat we met drie parochies vitale gemeenschappen zijn. Dat we dan een punt kunnen maken  

 bij het bisdom door te zeggen dat we hier in deze regio zes hele mooie parochies hebben om de  

 krachten te bundelen. Dat zou mooi zijn. We zijn nu in 2023. Als we vijf jaar verder zijn… Wie weet,  

 als we met z’n allen geloven in dit plan en allemaal de kansen zien en kijken naar de andere parochie  

 over de grenzen heen, is er alleen maar meer te behalen dan alleen maar jezelf kijken. Dat hoop ik dat  

 jullie dat blijven doen.  

 

 Claus Kok: Het geloof overgeven aan de jeugd is de belangrijkste opdracht.  

 In nieuwe situatie: kleine gemeenschappen laten samenwerken is belangrijk. 

 Door sanering ga je de groepen niet bereiken. 

 

13. Sluiting: 

 Volgens Gerard Lakeman hebben we het zelf ook allemaal een beetje zo gelaten. We moeten met z`n  

 allen een nieuwe weg in. Als vrijwilliger hebben we de plicht om het stokje door te geven, samen  

 krachten bundelen en geloven in het plan. Hij hoopt dat we er in de toekomst samen wat van maken.  

 Samuel Marcantognini voegt hier aan toe: We zullen er alles aan doen wat mogelijk is om de  

 gebouwen te behouden voor de vrijwilliger/ mensen die betrokken zijn. We willen niks verloren laten  

 gaan. De grootste uitdaging is om dit samen te doen. Alle antwoorden en oplossingen zijn er niet, we  

 moeten deze wegen onder ogen zien en betrokken blijven. Met het Weesgroet wordt deze avond  

 afgesloten.   

 De voorzitter sluit om 21.30 uur de vergadering en bedankt iedereen voor zijn inbreng. 

 

Alice Kager 

Marloes Timmerman 

Ad Roobeek 

notulisten 

 

Het samengestelde verslag is opgemaakt door Ad Roobeek 


